


Patriarhul României a vizitat expoziția chiar la
deschiderea din 27 februarie împreună cu episcopii 
vicari Varlaam Ploieșteanul și Timotei Prahoveanul.
Preafericirea Sa a binecuvântat și susținut proiectul
și chiar le-a oferit câteva recomandări fotografilor
pasionați de satul românesc.

Între vizitatori s-a numărat și Arhiepiscopul romano-
catolic de Sicilia.
Echipa Basilica.ro vă mulțumește celor care ați 
vizitat expoziția și celor care ne-ați scris în caietul
de impresii. Suntem recunoscători tuturor celor ce

au interacționat cu postările noastre și ne-au
ajutat la promovarea expoziției pe Facebook,
Twitter și Instagram.

Dumneavoastră sunteți motivul pentru care ne
simțim încurajați să continuăm activitatea în această
direcție și să dezvoltăm noi proiecte.
„Chipul satului românesc” a fost prima expoziție de
fotografie organizată de Basilica.ro.
Expoziția s-a desfășurat în Sala Europa Christiana 

a Palatului Patriarhiei în perioada 27 februarie – 9
martie 2019 și a cuprins lucrări ale următorilor
fotografi: Andreea Acatrinei, Gina Buliga, Mioara
Chipăruș, Mirela Drăghiță, Raluca Ene, Mircea
Florescu, Daniel Ghindea, Daniel Mandache, 
Sorin Onișor, Mihnea Păduraru, Cezar Gabriel
Popescu, Silviu-Florin Salomia, Ionuț Tanciu și
Mădălina Ursu.

„Chipul satului„Chipul satului
românesC” românesC” 
la final. la final. 
prima expozițieprima expoziție
foto marca foto marca 
Basilica.roBasilica.ro

Expoziția foto „Chipul satului românesc”, organizată de Agenția
de știri Basilica în contextul „Anului omagial al satului
românesc” în Patriarhia Română s-a bucurat de un public
numeros. 
Au venit la Palatul Patriarhiei persoane de toate vârstele, copii
și tineri, familii, adulți și vârstnici să admire mai bine de 50
„chipuri ale satului românesc” în viziunea a 14 artiști fotografi. 

https://basilica.ro/tag/chipul-satului/
https://www.instagram.com/p/BubDwTMFJee/


Sfântul Sinod al Bisericii Ortodoxe
Române atrage atenția că în „era
videocrației” prin intermediul rețelelor
de socializare se nasc tendințe idolatre,
narcisiste, sărăceşte comuniunea dintre
oameni, iar persoana umană nu este
prețuită la adevărata valoare, ca fiind
icoana sau chipul lui Dumnezeu.
În Pastorala transmisă pentru
Duminica Ortodoxiei, sinodalii
semnalează: „cu cât suntem
invadaţi de mai multe imagini
trecătoare, fugitive, cu atât
sărăceşte conţinutul comunicării,
al comuniunii dintre oameni”.
În Duminica în care este serbată
proclamarea oficială și definitivă a
cultului Sfintelor Icoane (11
martie 843), ierarhii români
insistă asupra rolului și efectelor
vizualului și imaginii: „Totul devine
imagine a materialului limitat și
efemer, adică ne «informăm văzând», fără să
mai realizăm că «imaginile pot înşela mai
mult decât cuvintele» şi că «pentru omul
văzător (şi numai atât) nevăzutul nu există»”.  
”De aici începe să se nască idolatria
„De aceea, o imagine proprie, o fotografie a
sinelui devine pentru mine un idol: o postez
pe toate reţelele de socializare, aştept cu
nerăbdare să fie cât mai distribuită şi mai
apreciată, ceea ce coincide cu faptul de a mă
afirma între ceilalți. Postez cât mai multe
fotografii, deci exist. Important
este să fiu văzut de către alţii, nu
să fiu privit în mod personal de
ochii celorlalţi.
De aici începe să se nască
idolatria:  îmi place să fiu adulat,
apreciat în funcţie de imaginile pe
care vreau eu să le selectez și să
le livrez în spaţiul public şi care s-
ar putea să nu exprime de fapt
cine sunt eu cu adevărat dincolo de imaginea
exterioară”.
Cum se poate elibera civilizația
audiovizualului de autosuficiență,
narcisism și materialism opac?
„Într-un asemenea context”, continuă textul
pastoralei, „Duminica Ortodoxiei, a
comuniunii icoanelor sfinte, este mai mult

decât actuală, deoarece icoana sfântă trimite
spre o persoană sfântă veșnic vie”.
„Doar prin prisma icoanei sfinte, imaginea
sau civilizaţia vizualului se poate elibera de
autosuficiență, narcisism și materialism
opac”, subliniază Sfântul Sinod.
„Adevăratul rost al icoanei nu este ca să o
vedem, transformând-o într-un obiect de

contemplație estetică, ci să ne ajute ca să
trăim în prezența lui Dumnezeu și a sfinților,
noi dorim să fim văzuți, ascultați și iubiți de
Dumnezeu cel veșnic şi de toți sfinții lui
Dumnezeu, nu doar de oameni trecători și
schimbători”.
Pastorala prezintă beneficiile icoanei ca
„sfințitoare a vremurilor și locurilor”:
„Când îl înțelegem pe omul de lângă noi ca
fiind icoana sau chipul lui Dumnezeu, atunci
nu ne mai permitem imaturitatea spirituală

de a-l calomnia, de a-l dispreţui, de a-l înşela,
de a-l discredita, de a-l judeca, ci îl iubim cu
nădejdea vindecării lui sufleteşti, aşa cum
Hristos ne-a iubit, în mod unic şi plenar, pe
Cruce şi ne-a făcut părtaşi slavei Învierii Sale.
Numai o asemenea perspectivă ne va
ajuta să înţelegem că icoana «sfințește
vremurile şi locurile»”. Ü

„postez Cât mai multe fotografii, DeCi exist”„postez Cât mai multe fotografii, DeCi exist”
sf. sinod atrage atenția că pe social media se naște idolatria

Doar prin prisma icoanei sfinte,Doar prin prisma icoanei sfinte,
imaginea sau civilizaţia vizualuluiimaginea sau civilizaţia vizualului
se poate elibera de autosuficiență, se poate elibera de autosuficiență, 

narcisism și materialism opac.narcisism și materialism opac.

””

https://basilica.ro/postez-cat-mai-multe-fotografii-deci-exist-sfantul-sinod-atrage-atentia-ca-pe-social-media-se-naste-idolatria/


Preafericitul Părinte
Patriarh Daniel a evidenţiat
luni, 25 martie 2019, de
Buna Vestire, că Maica
Domnului este ocrotitoarea
mamelor şi a tras un
semnal de alarmă în
direcţia păcatului avortului:
„Dacă noi, poporul român,
continuăm cu avorturile,
câteva milioane până 
acum din 1960, vom pieri ca popor. Ne aflăm în declin demografic”.

Patriarhul româniei:
maica Domnului este
ocrotitoarea
mamelor. Dacă
vom continua
cu avorturile,
vom Pieri ca
PoPor

Patriarhul României a slujit de Buna Vestire
în Catedrala Patriarhală împreună cu
Preasfinţitul Părinte Varlaam Ploieşteanul.
Marşul pentru Viaţă
În predica rostită în cadrul slujbei, Patriarhul
a vorbit despre Marşul pentru Viaţă, care „a
devenit foarte popular”.
„Sâmbăta trecută ne-am bucurat când am
văzut Marşul pentru Viaţă. Majoritatea celor
care participă la această manifestare în
favoarea vieţii şi în favoarea mamelor
însărcinate sunt tineri, dar sunt şi oameni în
vârstă”.
„Marşul pentru Viaţă are în primul rând un
aspect spiritual, întrucât avortul în limbajul
bisericesc canonic se numeşte pruncucidere,
dar are şi un aspect social şi anume, faptul
că se nasc din ce în ce mai puţini copii”.
Maica Domnului ajută pe cei care susţin
viaţa
Patriarhul a amintit de ajutorul pe care îl
oferă Maica Domnului tuturor celor care aduc
pe lume sau cresc copii.
„Avem în Maica Domnului ocrotitoare a
femeilor care nasc, care devin mame,
ocrotitoare a părinţilor copiilor, şi ocrotitoarea
familiilor care deşi nu au copii adoptă şi cresc
copii”. Fiecare copil are potenţialul de a

deveni sfânt, a mai spus Părintele
Patriarh: Nu numai cetăţeni ai patriei

pământeşti, ci şi ai patriei cereşti.
În acest sens, Patriarhul a oferit un exemplu
concret în persoana Sfântului Grigorie
Palama, cinsitit pe 24 martie 2019.
„Puţină lume ştie că sfântul acesta s-a născut
într-o familie foarte credincioasă şi ca atare
Biserica l-a trecut nu numai pe el în rândul
sfinţilor, ci şi pe tatăl său, pe mama sa şi
două surori ale sale. Deci, dintr-o familie cu
trei copii, toţi trei au fost trecuţi sfinţi în
calendar, dar şi părinţii care le-au dat
naştere”. Ü
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https://twitter.com/AgentiaBasilica/status/1109488814219759616
https://basilica.ro/patriarhul-romaniei-maica-domnului-este-ocrotitoarea-mamelor-daca-vom-continua-cu-avorturile-vom-pieri-ca-popor/#&gid=1&pid=3


o retrosPectivă Punctuală:
10 lucruri DesPre marșul

Pentru viață
2019

©
 R

al
u
ca

 E
n
e/

B
as

ili
ca

.r
o

Vă prezentăm o
retrospectivă punctuală
ce surprinde aspecte
specifice ale acestei ediții
și amploarea
evenimentului central al
Lunii Pentru Viață 2019:
1. În 2019 s-a înregistrat
cel mai mare număr de
localități organizatoare de
evenimente pro-viață: 667
de orașe și sate în România
și Republica Moldova.
După anii 2014, 2015 și
2017, anul 2019 a fost al
patrulea an în care numărul
de localități în care s-au 

organizat activități pro-viață în Luna pentru
viață s-a dublat față de anul anterior.
Organizarea la nivel național s-a realizat prin
intermediul noii organizații „România pentru
viață” condusă de Alexandra Nadane.
2. În Luna pentru viață 2019 a fost inaugurat
nou centru de sprijin în criza de sarcină, la
Bacău. Serviciul social a fost aşezat sub
ocrotirea Maicii Domnului, având ca hram
sărbătoarea Bunei Vestiri.
3. Adolescenții, tinerii și familiile tinere cu
copii au reprezentat peste 60% dintre
participanți la activitățile pro-viață.

4. Liderii a importante organizații pro-viață
din Uniunea Europeană au venit în România
pentru a participa la Marșul pentru viață,
între care Paul Ginoux, co-preşedintele
Asociaţiei Choisir la Vie, care organizează
Marșul pentru viață la Paris.
5. S-au desfășurat peste 50 de ateliere de
lectură pentru copii cu cărțile pro-viață scrise
de Veronica Iani: „Așteptându-l pe Bebe”,
„Bebe – O poveste din burtică”, „Ioana – O
poveste despre Sindromul Down” și „Tudor –
O poveste despre adopție”.
6. Crosul pentru viață de la București a avut
un număr record de participanți: peste 400
de adulți și peste 400 de copii.
7. Cel mai mare număr de participanți la MPV
2019 s-a înregistrat la Iași, 8.000 de
persoane.
8. Patriarhul Daniel a vorbit despre
amploarea avortului și despre Marșul pentru
viață în predica rostită de Bunavestire, 25
martie.
9. A fost organizat pentru prima dată
evenimentul „Copiii merg la Parlamentul
European”, prin europarlamentarul Cătălin
Ivan care a participat și la MPV 2019.
10. Gala Susținătorilor Vieții s-a încheiat cu
premiera unei piese de teatru manifest
intitulată „În loc de discurs”, one-woman
show regizat de Ivona Boitan și
interpretat de Ioana Picoș-Făgădaru.
Ü

https://basilica.ro/10-lucruri-despre-marsul-pentru-viata-2019-o-retrospectiva-punctuala/
https://www.instagram.com/p/BvXGQYsneDo/


arhiepiscopul ioachim și-a
serbat a 65-a zi de naștere
împreună cu vârstnicii
rezidenți la hârja

Arhiepiscopul Ioachim al Romanului și Bacăului și-a
serbat vineri, 29 martie 2019, a 65-a zi de naștere la
Căminul de vârstnici al Așezământul Social Filantropic de
la Hârja.
Înaltpreasfinția Sa a interacționat cu vârstnicii, luând
parte la activitățile lor de relaxare și ascultându-le cu
interes poveștile și necazurile.
Potrivit Pr. Alexandru Pânzaru, ierarhul a fost „captivat de
poveștile de viață impresionante ale veteranilor de război
și nu numai”. Ü

mobilizare exemplară la onești:
Casa avariată de incendiu
renovată în 14 zile
Tragedia unei familii din satul Căiuți, județul Bacău,
a fost alinată prin mobilizarea exemplară a preoților
și credincioșilor din Protopopiatul Onești.
În data de 16 ianuarie 2019, în localitatea Căiuți a

avut loc un grav incendiu din care, pe lângă
pagubele materiale, a rezultat decesul unui copil de
3 ani, și arsuri grave pentru fratele mai mic, de
numai 9 luni.
În aceste condiții, Protoieria Onești și preotul paroh
Cristinel Vasile Lungu, în colaborare cu credincioșii,
s-au mobilizat de urgență pentru sprijinirea familiei
îndoliate în vederea înmormântării copilului și
renovării locuinței.
Casa a fost renovată în timp record, în numai 14
zile. Cu ajutorul unei firme de construcții a fost
înlocuită instalația electrică, zugrăvite camerele,
montate geamuri termopan și uși, parchet și izolare

termică.
Locuința a fost sfințită în data de 19 martie
2019, de Pr. protopop Ioan Bârgăoanu. Ü

Comuna giroc, o mărturie că
aşezările rurale pot avea un viitor
luminos
În comuna Giroc din judeţul Timiş are loc de ceva
timp un fenomen care oferă speranţa că aşezările
rurale din România pot avea un viitor luminos, în
contextul în care tot mai mulţi locuitori din aceste
zone aleg fie să emigreze, fie să plece la oraş.
În ultimii 25 de ani, numărul locuitorilor din această
localitate a crescut de 5 ori: de la 3.606 la 14.993.
Acest lucru a fost posibil datorită tinerilor care au
decis să renunţe la a locui în Timişoara şi să se
mute în comuna Giroc, aflată la 10 km de oraşul de
pe Bega.
Printre motivele pentru care oamenii sunt atraşi de
această comună se numără pădurea de sute de
hectare, râul Timiş cu plaja aferentă, dar şi cele
şapte parcuri cu zone de joacă pentru copii.
Tinerii din Giroc practică agricultura, dar există şi
multe firme care lucrează în zonă.
Pentru a veni în ajutorul satului românesc, Sfântul
Sinod a declarat anul 2019 drept Anul omagial al
satului românesc în Patriarhia Română. Ü
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https://basilica.ro/comuna-giroc-o-marturie-ca-asezarile-rurale-pot-avea-un-viitor-luminos/
https://basilica.ro/tragedia-unei-familii-alinata-prin-mobilizare-exemplara-la-onesti-casa-avariata-de-incendiu-renovata-in-14-zile/
https://basilica.ro/arhiepiscopul-ioachim-si-a-serbat-a-65-a-zi-de-nastere-impreuna-cu-varstnicii-rezidenti-la-harja-foto/


s-au împlinit 30 ani
de la plecarea la
Domnul a părintelui
nicolae steinhardt

Părintele Nicolae Steinhardt
a trecut la cele veșnice în
urmă cu 30 ani, pe 30 martie
1989.
Eseistul, criticul literar, juristul,
publicistul și scriitorul român de
origine evreiască Nicu Aurelian
Steinhardt s-a născut pe 29 iulie
1912, într-o familie evreiască, a
fost fiul inginerului și arhitectului
Oscar Steinhardt.
„Am intrat în închisoare orb şi ies
cu ochii deschişi” spunea
părintele Steinhardt.
În 1958, anchetat pentru că a
refuzat să depună mărturie
împotriva lui Constantin Noica, a
fost condamnat în „lotul Pillat-
Noica” la 12 ani de muncă
silnică, 7 ani degradare civică și
confiscarea totală a averii
personale, sub acuzația de
„infracțiune de uneltire contra
ordinii sociale”.
În închisoarea de la Jilava s-a
convertit la Ortodoxie și a fost
botezat (15 martie 1960) de
ieromonahul Mina Dobzeu.
Eliberat în august 1964, a intrat
mai târziu în monahism la
Mănăstirea Rohia (16
august 1980) cu numele
de „Nicolae”.

Schimb de experiență: Jurnaliști religioși
din România în redacția Kerk en Leven
20 jurnaliști religioși din cadrul Patriarhiei Române au vizitat joi, 7
martie 2019, redacția celui mai citit săptămânal religios din zona
flamandă: Kerk en Leven (Biserică și Viață).
Jurnaliștii au fost primiți de Luk Vanmaercke, editorul șef al
publicației. Luk a făcut o prezentare a istoricului Kerk & Leven și a
vorbit despre provocările cu care se confruntă redacția ziarului.
Kerk & Leven este deținut de Biserica Romano-Catolică din zona
flamandă a Belgiei și vinde aproximativ 200.000 exemplare pe
ediție.
Pe lângă problemele cu care se confruntă publicațiile tipărite în
general, săptămânalul este afectat și de faptul că interesul
belgienilor față de religie a scăzut foarte mult în ultima perioadă.
Unul dintre obiectivele principale ale redacției Kerk & Leven este
acela de a atrage interesul  publicului tânăr. Ü

Religia în Belgia
Jurnaliștii au avut o întrevedere și cu reprezentanți ai Episcopiei
catolice de Antwerpen în Catedrala Maicii Domnului din oraș.
Diaconul Pieter Wieerts și Ian Kint au denunțat aceeași problemă a
lipsei de interes pentru spiritualitate existentă în societatea
belgiană.
Ei au spus că foarte multe parohii catolice sunt desființate iar
lăcașurile de cult rămân neîngrijite și sunt întrebuințate în alte
vscopuri sau chiar riscă să fie demolate.
Reprezentanții Episcopiei de Antwerpen speră ca bisericile
neutilizate să fie transformate în muzee sau preluate de alte
confesiuni creștine.
Românii din Antwerpen
Contextul din societatea belgiană le permite miilor de români
ortodocși din oraș să aibă un spațiu liturgic: Biserica Parohiei
„Nașterea Maicii Domnului” din Antwerpen.
Jurnaliștii au vizitat lăcașul de cult al parohiei românești înființate în
1993. Ei au aflat de la Pr. Paroh George Vâlcu că există șanse reale
ca biserica să fie în curând achiziționată de comunitatea
românească de la Episcopia Romano-catolică de Antwerpen.
În cadrul aceleiași vizite în Belgia, jurnaliștii de presă religioasă 
au vizitat Reprezentanța Patriarhiei Române de la Bruxelles și sediul
Parlamentului European, unde au avut o întrevedere cu
europarlamentarul Traian Ungureanu.

© Augustin Păunoiu/Ziarul Lumina

https://basilica.ro/jurnalisti-religiosi-in-vizita-la-pe-intrevedere-cu-traian-ungureanu/
https://basilica.ro/jurnalisti-religiosi-in-vizita-la-pe-intrevedere-cu-traian-ungureanu/
https://basilica.ro/20-jurnalisti-de-presa-religioasa-din-romania-au-vizitat-reprezentanta-patriarhiei-romane-de-la-bruxelles/
https://basilica.ro/schimb-de-experienta-jurnalisti-religiosi-din-romania-in-redactia-kerk-en-leven/


mesajul mesajul 
patriarhului ecupatriarhului ecu--
menic Bartolomeumenic Bartolomeu
la începutul la începutul 
postului mare 2019:postului mare 2019:
„ascetism este„ascetism este
creștinismul întreg”creștinismul întreg”

Patriarhul Ecumenic Bartolomeu a transmis
tradiționalul mesaj catehetic cu ocazia
începutului Postului Mare 2019 cu scopul de
a atrage atenția că asceza ortodoxă nu se
referă doar la un grup restrâns de persoane
ci este „un eveniment bisericesc” și o vocație
comună pentru toți credincioșii fără excepție.
„Ascetism este creștinismul întreg”, afirmă
Patriarhul Constantinopolului în mesajul făcut
public de Patriarhia Ecumenică.
În mesaj, Sanctitatea Sa subliniază faptul că

nevoințele ascetice nu sunt un scop în sine,
ci ele ajută pe creștini să depășească voința
proprie și să mute centrul vieții de la dorința
individuală spre iubirea care „nu caută ale
sale”.
El reamintește tuturor că „perioada postului
este adăpată de bucuria Crucii și a Învierii”,
îndemnând la o nevoință dusă cu bucurie, la
rugăciune stăruitoare, la sprijin concret al
celor în nevoi și la recunoștință față de
Dumnezeu. Vezi mesajul integral pe site Ü

sinodul patriarhiei ecumenice sinodul patriarhiei ecumenice 
a decis canonizarea noilor a decis canonizarea noilor 
mucenici din Biserica estoniei:mucenici din Biserica estoniei:

- Sfântul Petru, Episcop- Sfântul Petru, Episcop
de Tartu și Pechoryde Tartu și Pechory

- Sfânt Alipie, arhimandrit- Sfânt Alipie, arhimandrit
- Sfântul Vladimir, proto- Sfântul Vladimir, proto--

presbiterpresbiter
- Sfântul Serafim, preot- Sfântul Serafim, preot

- Sfântul Ioan, preot- Sfântul Ioan, preot
- Sfântul Leonida, preot- Sfântul Leonida, preot

- Sfântul Andrei- Sfântul Andrei
- Sfântul Alexandru- Sfântul Alexandru

Ü
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https://basilica.ro/sinodul-patriarhiei-ecumenice-a-decis-canonizarea-noilor-mucenici-din-biserica-estoniei/
https://basilica.ro/mesajul-patriarhului-ecumenic-bartolomeu-la-inceputul-postului-mare-2019-ascetism-este-crestinismul-intreg/


zona „Valea mănăstirilor” – iordan azona „Valea mănăstirilor” – iordan a
fost deminată în proporţie de 50%fost deminată în proporţie de 50%

Zona „Valea Mănăstirilor” – Iordan găzduiește biserici din opt denominațiuni diferite, printre
lăcaşurile de cult deteriorate fiind şi schitul românesc Sfântul Ioan Botezătorul, unde a vieţuit
sfântul cuvios de origine română Ioan Iacob de la Neamţ, cinstit de Biserica Ortodoxă în data
de 5 august. Pentru refacerea Schitului românesc, și implicit a deminării zonei, Patriarhia
Română a inițiat în 2016 o campanie de strângere de fonduri, iar cei interesați pot dona în
conturile deschise pentru acest scop. Detalii pe site Ü

reciclarea construiește
biserici: exemPlul unor
Greci

chiPul sf. DaviD Din țara
Galilor, creat Din narcise
și Din scoarță De coPac

Comunitatea din suburbia Efkarpia a
Tesalonicului a găsit o metodă inedită pentru
a sprijini construcţia lăcaşului de cult ocrotit
de Sf. Irina din Hrisovalanti: reciclarea.
Locuitorii zonei reciclează aparate electrice
vechi, uleiul de bucătărie și diverse
materiale precum hârtia și metalele,
strângând astfel bani pentru construirea
bisericii.
Toate materialele sunt aduse la biserică şi
apoi transferate la un centru specializat în
reciclare.
Până în prezent au fost strânşi peste 25.000
euro din reciclare, în condiţiile în care o tonă
de ulei este valorificată la 300 euro. Ü

Portretul Sfântului David, ocrotitorul Țării
Galilor, a fost realizat din 1000 de narcise și
scoarță de copac pentru a marca
sărbătoarea sfântului în Pembrokeshire.
Ziua Sfântului David (Saint David’s Day)
este o sărbătoare națională celebrată în Țara
Galilor în ziua de 1 martie începând cu
secolul 12.
Anul acesta, Nathan Wyburn, un artist galez
și finalist al concursului Britain’s Got Talent,
a creat portretul inedit în curtea centrală a
Palatului episcopal Sfântul David.
Realizarea portretului a durat mai mult
de șase ore și măsoară 11 metri
înălțime și 8 metri lățime. Ü
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„Binele de știut” este revista lunară a Agenției de știri Basilica
a Patriarhiei Române. Proiectul a început la finalul anului 2017
și a purtat titlul „Retrospectiva lunară Basilica” până la ediția
dedicată lunii decembrie 2018. 
Publicația pe care ați parcurs-o este al patrulea număr care
apare sub titlul revista „Binele de știut”.
Revista este distribuită exclusiv online. Poate fi parcursă atât
pe ecrane, în format pdf sau pe platforma Issuu, cât și tipărită.
Fiind un rezumat al evenimentelor religioase din întreaga lume
ortodoxă, revista „Binele de știut” poate fi publicată și
distribuită în mod gratuit spre informare și folos duhovnicesc.
Articolele din revistă reprezintă o invitație la parcurgerea
conținutului integral pe site având inserate în pdf link-uri la fi-
nalul textului, marcate cu Ü.
Revista Binele de știut apare și în limba engleză sub titlul ‘The

Good to Know’.

Nu uita să transmiți și altora Binele de știut!

Citește știrile tale
preferate pe

aplicația
Basilica.ro pentru

android.

arhiepisCopul Ciprului: arhiepisCopul Ciprului: 
„CanCerul a DiVorţat De mine”„CanCerul a DiVorţat De mine”

la finalul sfintei liturghii oficiate cu
prilejul Duminicii ortodoxiei,
arhiepiscopul Ciprului a oferit
declaraţii jurnaliştilor care l-au
întrebat cu privire la starea sa de
sănătate.
„Cancerul a divorţat de mine”, a
afirmat preafericitul părinte hrisostom
care a subliniat ajutorul harului lui
Dumnezeu în recuperarea sa.
În ultima perioadă preafericitul părinte
hrisostom ii, arhiepiscopul noii
Justiniane și al întregului Cipru, s-a
confruntat cu mai multe probleme de
sănătate.
la finalul lunii iunie 2018
arhiepiscopul Ciprului a fost operat la
colon la un spitalul din nicosia.
patru luni mai târziu, în octombrie
2018, preafericitul părinte hrisostom,
care suferea şi de cancer la ficat, a fost
operat cu succes la o clinică din
londra.
tot duminică, 17 martie 2019,
arhiepiscopul Ciprului le-a mai
dezvăluit jurnaliştilor că la începutul
lunii aprilie se va interna din nou într-
un spital din anglia pentru remedierea
unor probleme pe care le are la un
picior.  Ü© Cuvântul Ortodox
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